
Referat Danske Fysioterapeuter i region Syddanmark 

 

Regionsbestyrelsesmøde d. 26. marts kl. 09:00 – 16:30 med efterfølgende 
opkald til dimittender frem til kl. 17:00. 

Mødet afholdes ved House of Innovation, Jernbanegade 27, 6000 Kolding. Der er 
parkering overfor i Jernbanegade, i gården bag restaurant Bella Italia. 

 

Deltagere: Helene Benfeldt, Rikke Kruse, Helle Bruun, Rune Myrup Andersen, 
Tine Hasselbrinck Madsen, Lis Jensen, Gitte Frydenlund, Hannah Skøtt, Lau 
Rosborg, Lena Ingemann 

Netværkskonsulen Lene Lebech deltager kl 11-13. 

Afbud: Jørn Kronborg, Ann Louise Lundahl Wilki. 

 

Velkommen til Lena Ingemann, TR i Vejle kommune. Valgt af og blandt TR i 
region Syddanmark på sidste TR-møde. Udgået er Emil Graversen. Og 
velkommen til Hannah til det første fysiske møde i RB. 

 

13:30-14:45 Dagens Gæst: Jørn Nielsen, formand for lokalafdelingen Kolding, 
Ældre Sagen. 

Ældre Sagen er en stor spiller blandt Patientforeninger. Alene i Kolding er der 
16.000 medlemmer. Formand Jørn Nielsen holder løbende kaffe-møder med 
relevante byrådspolitikkere for konstant at gøre opmærksom på ældres behov. 

Efter telefonsamtale med Jørn står det klart at rehabilitering, træning og 
forebyggelse ikke fylder så meget i Ældre Sagens opmærksomhed. Den går 
mere på ”tilbud” til ældre og pleje. 

Vi ønsker en drøftelse af, hvordan vi kan klæde formanden Jørn Nielsen og Ældre 
Sagen på til Danske Fysioterapeuter og regionsbestyrelsens dagsorden i forhold 
til vores viden og kompetencer indenfor forebyggelse, træning og rehabilitering. 
Jeg håber også at vi kan få en klar bevidsthed om, hvor og hvordan vi kan 
samarbejde fremadrettet. 



Jeg håber også at vi sammen kan se ind i Ældreloven, hvad kommer den til at 
betyde for borgerne og for fysioterapeuter. 

Søren Rasmussen, DF, 2. viceborgmester og formand for Seniorudvalget er også 
inviteret men har ikke svaret tilbage. Der følges op ift. dette. 

 

Besøg af Formanden for lokalafdelingen for Kolding – Ældresagen. 

Jørn Nielsen fortæller at Ældresagen har 1.045.000 medlemmer, og har ca. 
20.500 frivillige. At der er i alt 215 lokalafdelinger, - nogle kommuner har flere 
lokalafdelinger. 40 kommuner har én lokalafdeling.  

Der er en lønnet formand, og ca. 160 ansatte i sekretariatet. Alle lokalafdelinger 
arbejder frivilligt. 

I Kolding afdelingen har Det sociale humanitære udvalg mange aktiviteter. 
Arbejder med ”venner på tværs” venner på tværs af Røde kors, ældresagen etc. 
Ældre Sagen har 3 erklæret politikse emner for valgkampen 2025:  

Flere plejehjem, Mere rengøring i hjemmet og Færre kommunale personer i 
hjemmet. 

I Kolding deltager ældresagen i senior udvalgsmøder. Forsøger at få indflydelse.  

 

Spørgsmål der drøftes: 

Den nye ældrelov. At det vil være vigtigt at have opmærksomhed på 
træningsdelen. Hvordan sikres borgeren den nødvendige træning.  

Drøftelser omkring forebyggelse. 

Bla. arbejder Kolding kommune med   ”60+FRISK”, ift. at få guidet borgere ud i 
meningsfulde fællesskaber og aktiviteter, hvilket kan være en af forklaringerne 
på at der sker opfølgning ift. at borgeren guides videre til aktiviteter/ træning. 

Der gøres opmærksom på forhold i ældreloven ift. Paragraf 86.1 og 83a.  

Jørn Nielsen modtag efterfølgende en erkendelighed for sin deltagelse. 

 
 



Dagsorden 

1. Valg af referent 

Helle Bruun er referent. 

 

2. Underskrift af referater fra den 12. december 2024 og 14. januar 2025 

Der har været en enkel bemærkning til referatet - 

Gitte Frydenlund er også deltagende på Fagkongres.  

Opfølgning på punkter fra sidste møde. 

Referater underskrives af de deltagende. 

Andre opfølgninger:  

Lis følger op ift. overnatning på folkemødet.  

Videopræsentation af regionsbestyrelsen – er redigeret og lagt på SOME -vigtigt 
at like og videredele. 

 

3. Godkendelse af dagsorden 

Bemærk at der er vejledende tidsangivelser til de forskellige punkter. Dette for at 
sikre at vi når gennem dagsordenen.  

Dagsorden godkendes. 

Gitte: Kommentar til dagsorden – der skrives ”nuværende næstformand” i 
stedet for Tine i dagsordenen. 

Rikke og Lene Lebeck har fået henvendelse fra sundhedskonsulent Lars Ulrik 
Pedersen, Vejle kommune ft. Landsstævnet i Vejle. 

 

4. Sager til beslutning kl. 09:30-11:00 

4.1 Det blev på tidligere møde besluttet at dette møde endeligt skulle bekræfte 
vores hovedfokus for 2025. Bemærk at det også udmærket kan strække sig til 
også at omfatte 2026. 



Fra tidligere drøftelse fremgår det at Ældreloven og Sundhedsreformen har mest 
af vores opmærksomhed. Ligeledes er samarbejde med patientforeninger 
nævnt. 

Studerende, nyuddannede og nuværende medlemmer i regionen er ALTID i 
vores fokus. 

Drøftelse: 

Helene: Vigtigt også at være synlig ude på arbejdspladserne. 

Lau: Evt. have en linje med i fokuspunkterne for 25/26, hvor der står: Der er 
fokus på synlighed og tilgængelighed ift. medlemmerne og tillidsvalgte. 

Konklusion: 

Det besluttes at fokuspunktet for 25-26 er som beskrevet og der tilføjes et 
fokuspunkt på synlighed og tilgængelighed ift. medlemmer og tillidsvalgte. 

 

4.2 Konsekvenserne af REP24 med bl.a. nye valgrul betyder at GF skal afholdes 
både i 2025 og 2026. I 2025 skal vælges samme antal medlemmer til 
bestyrelsen (8) samt 2 suppleanter, dog blot for et år. 

2026 ændrer bestyrelsessammensætningen sig fra 8 til 6 menige pladser og for 
en 3-årig periode (tidl. 2 år).  

Det er en mulighed at RB fremsætter et forslag om at forlænge den siddende 
bestyrelse 1 år, altså en konstituering frem til GF 2026. 

Det er en mulighed for RB at beslutte om GF i 2026 skal afholdes virtuelt? Her 
med tanke på økonomien. 

Invitationen til GF er dagsordensat og invitation er sat op på hjemmesiden. 

Det indstilles at bestyrelsen tager en beslutning om, hvorvidt vi skal fremsætte 
et forslag om konstituering frem til 2026 og afholder valg til de manglende 
pladser. 

Det indstilles at bestyrelsen tager beslutning om hvorvidt GF 2026 skal være 
fysisk eller virtuelt. 

 



Konklusion: 

Der ønskes afholdelse af en fysisk generalforsamling i både 25 og 26. 

Hannah ønsker at stille op. 

Rune ønsker at genstille op. 

Helle ønsker at genopstille 

Gitte ønsker at genopstille 

Tine  ønsker at genopstille. 

Helene ønsker at genopstille 

Lau er valgt som medlem af SU. 

Lis er valgt på TR-plads for en etårig periode af TR-netværket 

Lena er valgt på en TR-plads for en etårig periode af TR-netværket. 

 

Der mangles stillere til to ordinære pladser, og to suppleanter. 

I må gerne prikke til nogen 

 

4.3 Der er kommet årsregnskab 2024 som er sendt ud som bilag. Regnskabet 
gennemgås på mødet. Det er vigtigt at alle kender regnskabet da det fremlægges 
på GF. 

Næstformanden arbejder 1 dag om ugen for RB. TAFT er sænket fra da 
næstformanden startede på 500,- til nu 350,- 

 

Indstilling til beslutning: det indstilles at RB godkender at næstformanden 
aflønnes med et honorar (svarende til 400,- i TAFT) 108.000 pr. år. 

Drøftelse: 

Lis: Det er vigtigt at man har kompetencerne til at varetage opgaven, idet ikke 
alle kan varetage denne funktion. Vil gerne honorere for kompetencer. 

Gitte: Synes det er svært at diskutere en ”kollegas” løn. 



Tine: Forklarer hvordan honoraret er fastsat.  

Helene: Synes også det er svært, skal der drøftes resultatløn, kompetencer etc. 
Vil vi det, at vi laver individuel honorering til den enkelte? 

Lau: Det er en del af det af være i en bestyrelse. Vi skal tage en beslutning på 
det. Vi skal ikke gøre det sværere end det er. 

Helle: Måske fremadrettet at vi definerer en årsløn med forventelig 
arbejdsindsats, og beskrivelse af hvilke kompetencer der er relevante for at 
kunne varetage funktionen. 

Gitte: Også gerne en beskrivelse af løn, omfang, kompetencer. 

Hannah: Ja evt. udarbejde en form for funktionsbeskrivelse. 

Konklusion: 

Der skrives ind i forretningsordenen at der er en honoreret næstformand med 
beskreven opgavevaretagelse. OBS at det er for nuværende i denne 
bestyrelsesperiode, at der er valgt sådan en konstituering og dette skal defineres 
hver gang der er valgt en ny bestyrelse. 

Forretningsordenen godkendes på det første bestyrelsesmøde efter 
generalforsamlingen. 

 

Det indstilles at budgettet revideres (2025) ud fra viden om RB-sammensætning 
i 2025 og ud fra ny viden om forbrug og overskud i 2024. 

Konklusion 

Der er lagt et forsigtigt budget. Næstformandsposten er blevet en anelse dyrere 
end budgetteret. Der har været udfordringer med at få konteret rigtigt, da der er 
forskelligartede opgaver både ift. SU, SALS, HB-arbejde- og der har været et skift 
i sekretariatet på økonomichef niveau.  

Ift. medlemsaktiviteter, er der budgetteret højt ift. det faktiske forbrug. Formålet 
med budgettet har været at signalere, at midlerne skal bruges på 
medlemmerne. Der har dog med vilje ikke været afholdt noget stort i år 24, der 
vil blive afholdt fagfestival i 2026. Bestyrelsen skal til folkemødet i 2026. Der 
afholdes faglige arrangementer i 2025.  



Ift. note til regnskabet evt. synliggøre at der benyttes midler til medlemsrettede 
aktiviteter via netværkskonsulenterne. 

Til generalforsamling vil Tine og Rikke begge uddybe den skrevne beretning. 

Faglige arrangementer: 

Ift. fagfestival – vigtigt at have et godt program, og måske have afstemning inden 
ift. hvad der gerne må være på programmet.  

Ift. fagfestivallen, så evt. tag afsæt i evalueringen fra fagkongressen, hvad har 
været godt og skal vi udbrede disse faglige oplæg i en fagfestival. 

Lau: Skal vi evt. definere en funktion (arrangementsansvarlig) der står for 
fysfaglige fyraftenarrangementer. Vigtigt at der også arbejdes sammen med de 
faglige selskaber. Der er mange forskelligrettede fagligheder, så der vil være 
plads til både netværket og fyraftensmødet ift. at det vil ramme forskellige 
medlemmer. 

Lis: det vil give medlemmerne en følelse af at jeg får nogle tilbud via min 
forening.  

Rune: Kan være i tvivl om der plads i kalenderen. 

Lena: Mener at der er plads til at der er både netværk og fysfaglige 
arrangementer. 

Gitte: Vigtigt at spørge folk hvad de vil have, men også være opmærksom på om 
folk så reeelt vil investere deres tid.  

Helene: Kan også være bekymret ift. om folk reelt vil komme. 

Det dagsordensættes til næste møde at der kan ”vælges” en 
arrangementsansvarlig som honoreres. Honorarstørrelsen dagsordensættes og 
skal godkendes, samt beskrivelse af opgaven. 

 

Pause 11:00-11:15 

 

5. Sager til drøftelse 

5.1 Status på 3 x dublerende arrangementer på skolerne v. Lis, Lau og Helle. 



Alle skoler har sagt ja til at lokalerne må benyttes på skolerne.  

Lis har evt. et bud på om vi kan spørge en afdelingsleder omkring 
strukturreformen. Evt. kan Lars Tomlinson spørges omkring et oplæg. Ift. 
struktur reformen, hvordan vælger vi at løse denne opgave. Det fagfaglige kunne 
være et oplæg omkring vestibulær træning  

Ergoterapeuterne har haft flere webinarer omkring ældreloven. Evt. holde 
webinar omkring ældreloven.  

Lene: Hjernerystelse – netværksarrangement.  

Helene: Fagstafet omkring commotio tidligere, evt. gentage dette? 

Så evt. tre dublerende tilbud med oplæg omkring strukturreformen og commotio 
eller vestibulær træning. 

Rikke. Vil gerne have datoer på arrangementerne, samt hvis hun skal spørge i 
sekretariatet omkring oplægsholder. 

Gruppen arbejder videre med dette (Lis, Lau og Helle) 

 

5.2 Status på Jubilæumsfesten d. 10. april. v. Tine og Lis. Hvem deltager fra 
RB? 

Nuværende over 50 tilmeldte. Der er maks. deltagerantal på 60 jubilarer og 15 
gæster. Der er trykt flyers, nåle etc. Sidste tilmelding er den 06. april. 
Arrangementet bliver ”hygge” og bevidst ikke et fagligt arrangement.  

Deltagere fra RB - Tine, Rikke, Helle, Helene, Lau, Gitte. Vi mødes ca. kl. 17.30 
ift. at gøre klar. 

 

5.3 Status på GF d. 13. maj v. Rikke. 

Der er lavet skriftlig beretning. Tine og Rikke er igang med at udarbejde mundtlig 
beretning. Lis vil fortælle omkring  hvad det indebærer at være medlem i 
regionsbestyrelsen 

Stemmetællere: Helene og Hannah. 

Referat: Helle 



Billeder: Tine. 

Mundtlig beretning sendes rundt – bestyrelsen må gerne kommentere på 
indholdet. ( flere der søger studiet…..skal dette nævnes?) 

Vigtigt at der reklameres for generalforsamlingen.  Evt direct mail. 
Regionsbestyrelsen skal selv tilmelde sig til GF.  

Der kommer oplægsholder og fortæller omkring AI. 

OBS man kan godt blive valgt in absentia. 

Gitte: Man kan måske sige noget om hvor mange medlemmer, der er mistet i 
Danske fysioterapeuter, i region Syddanmark til den mundtlige beretning. 

Lene: Man må gerne deltage i en generalforsamling, uden at være medlem.  

 

 

5.4 Evalueringsrunde på Fagkongres, hvad oplevede vi og hvad kan vi bruge det         
til fagligt – politisk? 

Kort evaluering, pointer og kommentarer:  

Psykiatrien, fokus på genoptræningsplaner fra psykiatrien. Svært at få lov til at 
udarbejde genoptræningsplaner i psykiatrien.  

Forslag om evt. at afholde fagkongressen over 2 dage i stedet for 3 dage. Og 
derved kan prisen måske reduceres. Rigtig gode keynote speakers.  

Gode test, vigtigt at vise hvad den fysioterapeutiske udredning kan bidrage med. 
OBS ift. et stort funktionsfald ved indlagte borgere. Evt. teste også når folk 
udskrives. Mere rehabilitering i stedet for pleje. 

Fra behandling til bevægelse. Inddragelse og overlevering til civilsamfundet. 
Fear of falling (FOF)– vigtige pointer ift. forebyggelsen af fald.  

Godt signal med ”Infodesk” at det var folk fra HB og ikke kun sekretariatsfolk.  

Evt drøftelse i HB af hvorledes ikke medlemmer kan være med, så det er faget 
der hyldes og ikke fagforeningen.  

Borgernes/ patienternes egen mestring, har stort fokus.  



Kognitiv funktionel terapi. Balance træning - test ift dette. Træning af ældre. 

Lene: lidt anderledes at være på arbejde. Oplevede at der var mange 
udviklingsterapeuter, TR og kliniske undervisere. 

Workshops er fremtiden. Messehallen var  fantastisk og gerne køre sessioner så 
halvdelen af deltagerne er ”fri” til kunne være i messehallen. Måske flytte de 
store stande ud i siden og samle de små stande i midten. Forslag om at have ”et 
speakers corner” i messehallen, med korte oplæg med ”stående tilhørere”, så 
der også var noget andet der trækker folk til messehallen. 

 

 

Frokost på Moster B 12:30-13:15 

 

Dagens gæst: 13:30-14:45.  

Pause 14:45-15:00 

 

6. Sager til orientering, herunder formand / næstformand, HB, råd nævn og 
udvalg 15:00-16:00 

Se også formandens kalender Regionsformandens kalender  

Rikke orienterer: 

Skolerne har haft åbent hus på UC i Esbjerg og Haderslev hvor ambassadørerne 
er til stede. Evt. kan repræsentanter fra regionsbestyrelsen også være til stede?  
Der er ambassadører på alle skoler.  

Regions bestyrelses seminar: Hvordan tilgår vi sundhedsrådene som muligt 
emne. 

Der er regions bestyrelses seminar for alle regioner den 12+13 september i 
Odense. 

Line Villads TR på OUH sidder i regionens hovedudvalg (HU) - hvordan henter 
hun viden? Kan hun kontakte TR som er i fælles MED udvalg? Skriv gerne hvis I 
har gode ideer. 

https://www.fysio.dk/om-os/regioner/region-syddanmark/nyt-fra-regionsformanden/regionsformandens-kalender


Der er sendt høringssvar til praksisplanen (udarbejdet af formand og 
næstformand) med støtte fra sekretariatet.  

Den 25.03 er der virtuelt møde med regionshuset – praksisafdelingen. Det er 
fordi der står ”i videst muligt omfang” og dermed ikke betyder at der skal 
udløses nye kapaciteter. Bo Libergren har meldt ud at denne plan skal ud at 
leve, så der ligges maksimalt pres på. Region Syd har en dårligere dækning pr. 
indbygger.  

Rikke har været til møde med børneterapeuter i Bogense. 

Rikke har været til møde på Vejle Sundhedshus. 

Orientering om OUH – det rulles tilbage at fysioterapeuterne skal arbejde til 
klokken 23. Terapeuterne skal fortsat møde ind klokken 07.00.  

Rikke skal til møde med OUHs sygehus direktør Niels Nørgaard Pedersen. 
Mødet er sammen med ergoterapeuternes formand i region Syd, Louise Boros 
Daugaard. 

Møde med Sundhedsforvaltning og Ældre forvaltning Odense kommune. 
Drøftelse med TR på områderne inden mødet.  

Arbejdsplads besøg. 

I regionen er man meget opmærksom på retten til fuldtid. Lederen kan undlade 
at give det, hvis der ikke er økonomi til det.  

Rikke er inviteret til GF hos ergoterapeuterne. 

Møde fremadrettet med Bo Libergren og Jane Kragelund – omkring bl.a. psykiatri 
og genoptræningsplaner og praksisplan. 

Regionsbestyrelsen har givet blomster til ”ledere” der har 30 og 40-års jubilæum 
på deres arbejdsplads til de hvor regionsbestyrelsen har været bekendt med 
dette. Giv gerne et præg hvis I hører om nogen. 

Nål og skål – arrangement – Vi må ikke længere komme og holde taler, dette 
gælder på landsplan. Fremadrettet overveje hvad vi kan gøre i stedet. I region 
Nord har de fx inviteret til et program efterfølgende. Men med lavt fremmøde. 

Foreløbig sendes nålen ud med post. 



Rune - Fra TR-rådet. Vær opmærksom på TRs rolle ved 6 semester studerende 
(gå i dialog med leder fra afdelingen samt klinisk vejleder). Præsentation af hvad 
Danske fysioterapeuter tilbyder.  Er klar til at blive ”rullet ud” – Lis fortæller at 
det også kan bruges til nyansatte.  

Materialet ligger på hjemmesiden – tillidsrepræsentanter- tilbud til dig som TR. 
Der er en QR kode. Tilbud til dig som er TR 

 

Lene – netværkskonsulent orienterer:  Netværk for TR kandidat (ca. 15 i 
alt)netværk, TR i psykiatrien ( ca. 20 i alt) -  begge online netværk, det var godt.  

TR syd psykiatri har aflyst deres netværk pga. for få tilmeldte.  

Netværk for fysioterapeuter på plejehjem første møde den 08. maj 25, har 
allerede planlagt at mødes en gang mere. 

Amput Fyn - der er kommet nye tovholdere.  

Palliation - §2 – Tina er nu tovholder på denne. Det faglige selskab for palliation 
vil lave et to dages kursus i palliation i foråret 26.  

Lene vikarierer lige nu lidt i Midt og Nordjylland som netværkskonsulent. Der er 
samtaler og skal ansættes en ny kollega pr. 01. maj.  

Digitalt understøttet genoptræning - der kommer et oplæg.  

Landsstævne 2025. 

Henvendelse omkring netværk for kliniske undervisere og undervisere.  

Medlemsarrangementer til forår 26 kunne være: 

commotio, fertilitet, ligevægt.   

 

7. Nyt til hjemmesiden 

 

8. SOME 

Tine er ansvarlig 

 

https://www.fysio.dk/radgivning-regler/tillidshverv/radgivning-til-tr/tilbud-til-dig-som-er-TR


9. Eventuelt 

Diverse kommentar vedr. Landsstævnet som Rikke tager med til mødet med 
Lars Ulrik og Lene 

 

Næste møde er virtuelt d. 28. maj. 13-17:30 

Notater skrives ind i Excel  

 

 

Vi afslutter med ringerunde kl. ca. 16:30 – 17:00 

 

 

Rulledagsorden:  

Regional insta profil 

Invitere DSF til at deltage i RB møder (udvalgte punkter) 

Invitere Studenterambassadører til at deltage i RB møder (udvalgte punkter) 

Temaer: Forebyggelse, hvor er praksis. Drøfte forebyggelsesindsatser med 
patientforeninger. 

Drøfte sundhedsforsikringer 

Mulige medlemsarrangementer: Ældreloven, brystopereret 

Skal vi afholde webinar for vores medlemmer? 

 

 

 

 

 

 



 

 

 


